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Schriftelijke vragen: Fraudeonderzoek Taalscholen  

Indiener: Serpil Ates, GroenLinks; Fatima Faid, Haagse Stadspartij 

 

 

Datum: 25 mei 2020 

 

 

Aan de voorzitter van de gemeenteraad, 

 

  

In het artikel van de Volkskrant van 23 mei 2020 ‘Miljoenenfraude bij taalscholen: geld in ruil voor 

inburgeringslessen die nooit zijn gegeven’1, wordt de zorgelijke ontwikkeling uiteengezet waarbij 

malafide taalscholen fraude plegen met het doel om de 10.000 euro aan taaleducatiegelden via Duo te 

ontvangen zonder daar daadwerkelijk taaleducatie voor te bieden. Bij dit frauduleuze proces sluiten 

malafide taalscholen deals met statushouders, bijvoorbeeld met een mediamarktwaardebon als 

cadeau, waar die statushouders vanuit hun financieel kwetsbare positie regelmatig op ingaan. Als 

gevolg van het vrije marktsysteem van taalonderwijs en de gebrekkige controle- en handhaafbaarheid 

bij private taalkeurmerk Blik op Werk wordt deze scholen weinig in de weg gelegd.   

 

Deze vorm van fraude kost de landelijke overheid (en binnenkort wellicht de lokale overheid) veel geld 

en zorgt er bovendien voor dat statushouders niet in het inburgeringstraject terecht komen, terwijl dit 

voor hen zo belangrijk is om volwaardig mee te kunnen doen. Hiermee valt een belangrijk ingrediënt 

van het inburgeringstraject van statushouders mogelijk weg. Daar waar de statushouders in een nieuw 

land en in hun nieuwe leven een frisse start zouden moeten maken lopen zij wederom het risico terecht 

te komen in frauduleuze en onbetrouwbare praktijken. 

 

 

 

Overeenkomstig art. 30 van het Reglement van orde stellen de raadsleden Serpil Ates (GroenLinks) en 

Fatima Faïd (Haagse Stadspartij)  de volgende vragen: 

 

1) Is het college op de hoogte van het artikel in Volkskrant en de zorgelijke praktijk van een deel 

van de taalscholen? 

 

2) Is het college bekend met dergelijke fraude bij taalscholen in Den Haag en zijn er al eerder 

signalen opgevangen? Zo ja, wat is hier tot nu toe aan gedaan? Graag een toelichting. 

 

In het artikel staat beschreven dat er tussen mei 2017 en maart 2019, 390 meldingen zijn gedaan van 

fraude over taalscholen in Nederland. Naar aanleiding van deze meldingen zijn 28 taalscholen hun 

keurmerk kwijt. 

 

3) Hoeveel meldingen van fraude treffen taalscholen in Den Haag en welke acties en/of sancties 

zijn er genomen om dit tegen te gaan? Indien dergelijke cijfers niet bekend zijn, is het college 

bereid hier toch achteraan te gaan? Graag een toelichting. 

 
1 https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/miljoenenfraude-bij-taalscholen-geld-in-ruil-voor-

inburgeringslessen-die-nooit-zijn-gegeven~b409e6e1/ 

 

https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/miljoenenfraude-bij-taalscholen-geld-in-ruil-voor-inburgeringslessen-die-nooit-zijn-gegeven~b409e6e1/
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/miljoenenfraude-bij-taalscholen-geld-in-ruil-voor-inburgeringslessen-die-nooit-zijn-gegeven~b409e6e1/
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4) Zijn er van de 28 scholen die hun keurmerk kwijt zijn ook taalscholen die gevestigd zijn in Den 

Haag? Worden de daders achter deze fraude gevolgd, zodat zij deze niet onder een nieuwe 

naam door kunnen zetten? Graag een toelichting. 

 

Taalscholen kunnen geen declaratie indienen bij DUO als zij niet voorzien zijn van een keurmerk. ‘Blik 

op Werk’ is een particuliere stichting die keurmerken geeft aan onder andere taalscholen. In het artikel 

blijkt dat ook deze stichting te slap heeft gehandeld, door controles veelal uit te voeren op papier.  

  

5) Is het college bereid om in gesprek te gaan met Blik op Werk over de huidige werkwijze met 

betrekking tot de kwaliteitscontrole en de eventuele intrekking van keurmerken betreffende de 

taalscholen bij de Haagse taalscholen? Graag een toelichting. 

 

Statushouders zijn door de mazen in de wet slachtoffer van frauduleuze taalscholen, maar missen nu 

nog steeds hun inburgeringscursus. 

 

6) Zou het college wederom een mogelijkheid kunnen creëren, zodat statushouders die 

slachtoffer zijn geweest hun inburgeringsprogramma kunnen afronden? Graag een toelichting. 

 

7) Op welke manier neemt het college dit nieuws mee bij het opstellen van de aankomende 

integratienota en de te verwachten landelijke inburgeringswet, waarbij de 

verantwoordelijkheid en regie over deze trajecten bij de gemeente komen te liggen? Graag een 

toelichting. 

 

 

 

 

Serpil Ates 

GroenLinks 

 

Fatima Faid 

Haagse Stadspartij 


